
ROMÂNIA
JUDEŢUL MARAMUREŞ
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BĂIUŢ

PROCES VERBAL

încheiat azi 22.09.2022 cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al comunei 
Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea Cecilia, 
dna Alexandra Puskas şi dl Ardelean Călin, reprezentanţi ai WWF România dl şef de post 
Precup Florin, un grup de locuitori ai comunei.

în urma apelului nominal făcut de d-1 secretar Pop Aurelian rezultă că sunt absenţi 
dnii consilieri Buda Liviu şi Hollo Iosif.

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 
alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna septembrie d-na consilier Ciupei 
Noiemi.

D-na preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de 
zi:

1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 2022;
2. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local Băiuţ în 

Consiliul de administraţie şi C.E.A.C. a Şcolii gimnaziale Regina Elisabeta Băiuţ;
3. Prezentarea de către reprezentanţii WWF România a unor informaţii privitoare la ariile 

naturale protejate din comuna Băiuţ;
4. Diverse;

Dl consilier Butuza propune introducerea pe ordinea de zi a unui proiect de hotărâre 
privind marcarea lemnelor căzute şi eliberarea de bonuri către căruţaşi şi amplasarea unei staţii 
în faţa fostului sediu al EM Băiuţ. Ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi.

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 
unanimitate de voturi.

Se începe cu proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului local. Dl consilier 
Pop C spune că acest proiect de hotărâre a fost avizat favorabil de comisia de specialitate.

Dl consilier Butuza întreabă din ce capitol au fost puşi banii pentru deplasarea din 
Austria. Dna preşedinte de şedinţă crede că ar trebui întrebată preşedinta comisiei.

Dna viceprimar Pintea C spune că se va face prin virare de credite.
Dna contabil Rozenbaum spune că s-au virat banii în capitolul pentru pompieri, 

sumele pentru deplasări, transport şi diurne.
Dl consilier Butuza spune că lipseşte mapa de şedinţă.
Dl consilier Nicorovici spune că ar vrea să facă un gard în cimitirul din Strîmbu 

pentru ca să nu mai intre animalele sălbatice.
Se poartă discuţii privitoare la sumele necesare pentru acoperişul sediului SVSU. Nu 

se aprobă alocarea sumei solicitate pentru acest acoperiş.
Se trece la vot şi cu o abţinere -  dl consilier Butuza şi 8 voturi pentru este aprobată 

această hotărâre.
Se trece la punctul 2 - desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local Băiuţ în 

Consiliul de administraţie şi C.E.A.C. a Şcolii gimnaziale Regina Elisabeta Băiuţ.



Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. Spune că propunerea este păstrarea 
aceloraşi reprezentanţi de anul trecut.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre.
Se trece la punctul 3.
Dl Ardelean prezintă informaţii despre proiect. în anul 2016 s-au introdus 600 de 

hectare de pădure pe Râoaia. Acum la nivel de comună avem inclus în programul Natura 2000 
2575 ha, 22,53% din suprafaţa comunei.

Se poartă discuţii privitoare la regimul pădurilor.
Dl topograf Nica spune că ambele păduri sunt ale statului român doar regimul de 

administrare diferă.
Dl secretar spune că nu trebuie confundat Statul Român cu comuna Băiuţ. Domeniul 

Statului este una domeniul comunei este altceva.
Dl Ardelean spune că începând cu anul 2014 WWF şi Direcţia silvică sunt custozi pe 

aria protejată. Din anul 2018 custode este ANAMP.
Dl şef de post Precup întreabă cine a lucrat la proiect din partea Primăriei iar dl 

Ardelean spune că a fost desemnat dl secretar Pop Aurelian.
Dl topograf Nica întreabă de ce sunt incintele minei pe zona de protecţie iar dl 

Ardelean spune că sunt în zona pădurilor virgine nu în pădurile UNESCO.
Dl topograf Nica întreabă cine are contururile zonei iar dl Ardelean spune că le-au 

predat către ANAMP. Dl Nica spune că reprezentanţii ANAMP au spus că nu le au. Crede că 
pădurile virgine se datorează băiuţenilor nu silvicilor şi tot băiuţenii suferă.

Dl Ardelean crede că trebuie protejate aceste locuri pentru că sunt obiective care atrag
oamenii.

Dl Vâţ spune că nu atrag atât de mulţi oameni ca investiţiile. La noi erau nişte cazuri 
unicat, biserica comună pentru cele două culte, ortodocşi şi romano-catolici, căminul cultural 
perete comun cu biserica, apa cu cea mai mare cantitate de argint coloidal. Din cauza lipsei 
de investiţii nu se poate pune în valoare zona. pentru că vin tot felul de ONG care fac protecţie. 
Există un consiliu local, există un primar care trebuiau contactaţi iar WWF nu avea voie să 
facă nimic fără a-i consulta.

Dl şef de post Precup întreabă dacă există arie protejată pe păşune, dacă se poate intra 
sau dacă se poate construi iar dl Ardelean spune că se poate construi cu aceeaşi procedură ca 
la orice construcţie doar că suplimentar se merge la mediu pentru un studiu de evaluare şi se 
poate face orice se permite prin studiul de impact şi evaluarea de mediu.

Dna primar spune că a fost în ianuarie un potenţial investitor pentru un domeniu 
schiabil, este nevoie pentru că zona se depopulează, nu se poate dezvolta. în septembrie 
arhitectul şef a spus că Secu e în arie protejată. Există un plan de management care încă nu a 
fost aprobat. Spune că potrivit acordului de parteneriat trebuiau depuse rapoarte de progres şi 
financiare.

Nu ştie când se termină proiectul pentru că trebuie audă încă 5 ani după finalizare.
Dl Ardelean spune că în calitate de custozi puteau face proiectul singuri, nu era 

nevoie să încheie parteneriate. Sumele din proiect nu au rămas la WWF, au fost investiţi în 
diverse studii.

Dna primar spune că academia a dat aviz în 2010 pentru păduri pe Băiuţ, Groşi şi 
Lăpuş, cum de am rămas numai noi? Aproape 25% din comună este în zonă protejată. Dl şef 
de ocol Chira a spus în urmă cu câteva şedinţe că imediat nu mai avem pădure.

Dl Ardelean spune că şi Groşiul are pădure în arie protejată nu doar noi. Nu are nici 
o legătură zona protejată cu exploatările forestiere pentru că acestea se fac conform 
amenajamentului şi se fac fără probleme chiar şi în aceste zone.

Dna primar întreabă de ce nu este şi Lăpuşul în parteneriat iar dl Ardelean răspunde 
că în 2011 a fost o propunere iniţială cu 3 comune pentru care s-a mers pentru o hotărâre de



guvern care nu a mai apărut. Acum zona protejată este stabilită prin Ordin de ministru. Pri\ itoi 
la Secu s-a constatat că este păşune degradată şi s-au stabilit nişte măsuri .

Se pune întrebarea dacă se poate face o petiţie pentru modificarea zonei iar dl 
Ardelean spune că se poate modifica zona aşa cum s-a stabilit, tot prin ordin de ministru. Va 
trebui să se meargă la Direcţia Silvică pentru scoaterea din fondul forestier.

Se trece la discutarea proiectului de hotărâre privind marcarea lemnelor căzute din 
pădurea comunală.

Dl consilier Butuza spune că a întrebat dacă se pot duce lemne de căruţaşi şi i s-a 
răspuns că se poate dacă sunt marcate lemnele. Propune marcarea acestora. Spune că dacă ar 
fi putut duce şi căruţaşii lemne ca mai demult nu se ajungea să nu aibă oamenii lemne de iarnă. 
Din cauza asta acum presiunea e pe primărie.

Dl consilier Pop C spune că se poate marca dar nu poate exploata căruţaşul, el poate 
doar transporta.

Dl consilier Pop T spune că dacă vrea el pe proprie răspundere să meargă, să i se 
marcheze lemnele şi să le transporte de ce nu se poate pentru că el răspunde.

Dl Precup spune că el nu a amendat niciodată căruţaşii din Băiuţ pentru dus de lemne 
dar e curios dacă pădurarul le dă voie să meargă.

Se amână luarea unei decizii privitoare la această propunere.
Dl consilier Butuza cere să se pună o staţie auto la mină.
Dna primar spune că fosta staţie acum e folosită ca uscător de haine.
Dl consilier Nicorovici cere ca la şedinţa următoare să se aloce bani pentru 

construirea unui gard la cimitirul din Strîmbu. Ar mai trebui vreo 2 rabe de piatră.
Dl consilier Prohaska spune că la şedinţa trecută când a cerut acces la camere a primit 

un articol şi când l-a citit a văzut că nu prea are legătură cu ce a cerut. La camerele cu infraroşu 
e mai greu să se acorde acord dar la restul nu.

Dl şef de post Precup spune că el a zis că se poate în afara reţelei dar nu se poate în 
aceeaşi reţea ca pentru numerele de înmatriculare.

Dl consilier Prohaska spune că atunci ar trebui de făcut o reţea separată. Crede că el 
în calitate de consilier poate primi acces, pentru restul populaţiei nu ştie dacă se poate.

Dl consilier Nicorovici întreabă ce se face cu câinii vagabonzi, cum se sterilizează? 
Ce fac cei din Strîmbu, cum ajung în Băiuţ pentru sterilizare?

Dl consilier Prohaska spune că dacă poate el să îşi ducă câinii poate şi dl consilier 
Nicorovici să meargă.

Dl Precup cere să se gândească consilierii unde ar mai fi nevoie de indicatoare rutiere.
Dl consilier Prohaska întreabă cum e cu monumentul din Strîmbu. cine are prioritate 

iar dl Precup spune că se aplică prioritatea de dreapta.
Dna primar spune că la 1 octombrie vor veni medicii veterinari pentru sterilizarea 

animalelor. Dacă merge bine poate vor veni şi cu ecarisajul pentru câinii vagabonzi. Tot la 1 
octombrie este ziua internaţională a pensionarilor, crede că ar fi bine dacă am organiza o 
petrecere pentru pensionari. A discutat cu dl Buda Guşti care e preşedintele asociaţiei 
pensionarilor şi vor duce platouri, noi vom face nişte sarmale din sponsorizări. Vor fi 
concursuri, tombole etc.

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă.
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